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PROTOKÓŁ NR XVIII/16 
Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 28 stycznia 2016 roku 
w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 
Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.12.30   
Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 
obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.   
 
W obradach sesji uczestniczyli:  
Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik, 
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
Radca prawny Robert Greb , 
Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele mediów.  
Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia.  
 
Ad. 1 i 2. 
Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              
i przywitała uczestników.   
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad punktów : 
4/ przedstawienie porządku obrad  
5/ wnioski w sprawie porządku obrad  
oraz poprawę kolejności dalszej numeracji w porządku obrad.   
Rada nie wniosła sprzeciwu do wprowadzenia dodatkowych punktów do porządku obrad.  
 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  
listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  
 
Ad.4. 
Przedstawienie porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad po zmianach, który został dostarczony 
radnym w ustawowym terminie wraz z materiałami.  
 
Porządek obrad sesji po zmianach przedstawia się następująco:  
1/ Otwarcie sesji  
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przedstawienie porządku obrad. 
5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 
6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 
8/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
 
 a/ zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2016, 
  

b/ zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów na rok 
2016, 
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c/ zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Marciszów na rok 2016, 
 
d/ sprzedaży nieruchomości /lokal nr 2 przy ul. Głównej 37 w Marciszowie/  
 
e/ wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienia 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu,   
 
f/ zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Marciszów na rok 2016.  
 
g/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016,  
 

9/ Interpelacje i zapytania radnych.  
10/ Sprawy różne.  
11/ Zamknięcie obrad sesji.  
 
Do przedstawionego porządku uwag nie wniesiono. 
 
Ad.5. 
Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  
Nie wystąpiły. 
Porządek obrad przyjęto przez aklamację.  
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono.   
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.7.   
Informacja Wójta Gminy z prac mi ędzy sesjami.  
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów poinformował, że od ostatniej sesji:  
- odbyły się zebrania sprawozdawczo – wyborcze OSP. W Świdniku mamy nowego prezesa 
OSP. W najbliższym czasie będzie też zebranie sprawozdawczo – odbiorcze OSP Marciszów.   
- Wójt nawiązał współpracę z Europejską Fundacją Ludzi Dobrej Woli. Dzięki nawiązaniu tej 
współpracy Gmina Marciszów pozyskała 10 ton  jabłek, które są rozwożone przez naszych 
pracowników przede wszystkim w pierwszej kolejności do osób, które korzystają z pomocy 
społecznej według wykazu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Jeżeli jabłka zostaną to 
zadecydujemy komu w dalszej kolejności je przekazać. Jest to pomoc nieodpłatna.  
- odbyło się spotkanie w Wojewódzkim Inspektoracie Ochrony Środowiska w Jeleniej Górze, 
w którym Zastępca uczestniczył z kierownikiem Rafałem Zdunkiem. Spotkanie odbyło się, 
ponieważ istnieje problem, który jest od dawna i dlatego trzeba się do niego odnieść                  
i przygotować do działania. Chodzi o odpady, a głównie osad, powstający na oczyszczalni 
ścieków. To nie jest tak, że gmina wynajmuje firmę, która zabiera ten osad i jest po sprawie. 
Gmina odpowiada do samego końca za to co dzieje się z tym osadem, nawet jeżeli firma 
odbierze i ten osad zostanie wbudowany, do czegoś przeznaczony i posłuży jako nawóz, który 
można wykorzystywać do uprawy roślin niejadalnych. Odpowiadamy za osad nawet do 
momentu wbudowania, jesteśmy zobowiązani do badania tej gleby, gdzie zostało to 
wbudowane.  Takie spotkanie jak najbardziej było potrzebne i stoimy teraz przed dylematem    
i musimy zaplanować w przyszłości budowę bądź organizację boksu do czasowego 
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składowania osadu. Gdybyśmy bezpośrednio spod oczyszczani wynajęli firm ę, która by 
zabierała ten osad  to każda taka partia musi być przebadana. Wiąże się to z określonymi 
kosztami, a stwarzając sobie taki boks, takie pomieszczenie, w którym moglibyśmy ten osad 
gromadzić wówczas możemy raz na jakiś czas organizować wywózkę, transport i  pozbywać 
się tego. Mamy pewne koncepcje i tak jest na przyszłość planowane. Do tej pory woziliśmy 
ten osad do Sędzisławia. W tamtym roku był problem, gdyż firma która miała odebrać osad 
nie wywiązała się na czas. Ten osad wytwarzany na oczyszczalni jest bezwonny, natomiast 
jak poleży na słońcu w miejscu niezadaszonym i gdy zostanie nawodniony przez  deszcz to 
może dojść, tak jak w tamtym roku do zakiśnięcia. Taki problem był w Sędzisławiu                  
i mieszkańcy się skarżyli, że czuć było nieprzyjemny zapach na połowę wsi.   
- Zastępca Wójta uczestniczył w konwencie wójtów, burmistrzów byłego województwa 
jeleniogórskiego w Piechowicach. Celem tego konwentu było zapoznanie się z wicewojewodą 
Kamilem Krzysztofem Zielińskim. Jest to nowy wicewojewoda, gdyż władze się zmieniły       
i działa od miesiąca. Większość problemów dotyczących naszych gmin, powiatów były 
wicewojewodzie znane. Zastępca liczy na współpracę z Wicewojewodą, który obiecał, że 
usprawni system , który do tej pory funkcjonował. 
- w ramach konwentu odbyło się też spotkanie z nową panią dyrektor Dolnośląskiego 
Wojewódzkiego Urzędu Pracy panią Ewą Grzebieniak, która przedstawiała różne możliwości 
i plany, dotyczące współpracy samorządów z DWUP .   
- odbyło się również spotkanie z przedstawicielami Kolei. Zastępca zainteresowany był 
sprawą modernizacji odcinka Marciszów – Janowice Wielkie. Uzyskał informację, że Kolej 
poważnie wchodzi z inwestycjami na odcinku Wałbrzych – Jelenia Góra, a celem inwestycji 
jest przystosowanie tej linii kolejowej do prędkości wynoszącej 100 km/h.  
- podczas konwentu Zastępca spotkał się z przedstawicielami parlamentu. Naszymi 
parlamentarzystami z  okręgu jeleniogórskiego była pani Zofia Czernow,  pani Elżbieta 
Stępień, pani Ewa Szymańska, pan Huskowski. Przedstawiciel każdej partii przedstawiał 
swoje plany, swój program.     
- odbyły się spotkania z przedstawicielami firmy ETF, firmy która wynajmuje od nas 
bocznicę kolejową. Spotkanie miało na celu monitorowanie dróg. Pogarsza się stan kilku dróg          
i terenu koło DG, ponieważ są powadzone prace na kolei. Wzmożony ruch pojazdów 
ciężarowych powoduje, że niszczeją nasze drogi. W najbliższym czasie będzie kolejne takie 
spotkanie. Będziemy robić dokumentację fotograficzną i spiszemy porozumienie, na mocy 
którego później zostaną zniszczenia naprawione.  
- oprócz tego bieżące sprawy, akcja zima.  
 
Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie wniesiono.    
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że również była na takim spotkaniu 
noworocznym w starostwie, w którym również uczestniczyły nasze parlamentarzystki - pani 
Zofia Czernow i pani Marzena Machałek jak również pan Starosta, pani Iwona Krawczyk – 
osoby ważne w naszym otoczeniu i w imieniu swoim i tych osób złożyła wszystkim obecnym  
życzenia noworoczne.  
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Ad.10. 
Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2016, 
 
Radna Czesława Olejniczak  
W imieniu radnych czynnych zawodowo poprosiła o rozpatrzenie możliwości zmiany 
godziny sesji z 11.00 na 13.00. Ułatwi nam to wyjście z pracy i nie będzie kolidowało, więc 
jeżeli będzie taka możliwość to zgłasza wniosek.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk  
Zwróciła się z pytaniem do radnych, czy w związku z tym ta propozycja jest do przyjęcia? 
Radny Adam Ryżowski  
Poprosił o wyjaśnienie jak to będzie funkcjonować w stosunku do dyspozycyjności  
pracowników urzędu gminy.  
Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda  
Wyjaśniła, że dieta to rekompensata utraconych poborów, a kto będzie płacił pracownikowi       
i dawał dzień wolny? 
Radna Czesława Olejniczak 
Odpowiedziała,  że nie chodzi jej o dzień wolny, gdyż nieraz jest to pół godziny. Czy nie ma 
takiej możliwości, żeby pracownik raz na jakiś czas wyszedł pół godziny wcześniej?  
Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda  
Wyjaśniła, że należałoby prowadzić ewidencję, a poza tym kiedyś już to było przerabiane. 
Radny Marcin Frasunek  
Zwrócił uwagę, że niektóre miasta też tak mają i jakoś rozwiązują ten problem.  
Radny Andrzej Mitczak   
Powiedział, że propozycja jest fajna dla tych, którzy pracują, ale prosi, aby wziąć pod uwagę, 
że radnymi nie tylko są pracownicy, bo są też rolnicy. My też w jakiś godzinach mamy 
zajęcia, które musimy zrobić i godzina 11.00 jest dobra.  
Radny Dawid Chęciński  
Zaproponował, żeby chociaż spróbować na pewien okres i zobaczyć jak to będzie 
funkcjonowało i wszyscy wypowiedzą się przy głosowaniu.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk  
Zwróciła się z pytaniem do pani Skarbnik czy gdyby to faktycznie była godzina 13.00 to czy 
to tak skomplikuje sytuację?  
Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda  
Odpowiedziała, że w tej sytuacji powinien się wypowiedzieć Wójt, bo to on jest pracodawcą.  
Radny Edmund Orzechowski  
Zapytał czy dzisiaj musimy podjąć tą decyzję? 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk  
Postanowiła, że Rada zatwierdzi plan pracy bez godziny. Nie ma Wójta i bez jego obecności 
trudno decydować o pracy urzędu.   
Przewodnicząca poprosiła o wypowiedź w tej sprawie Wiesława Cepielika Zastępcę Wójta  
Wiesław Cepielika Zastępca Wójta Gminy Marciszów  
Odpowiedział, że nie widzi problemu, natomiast należy skonsultować to z Wójtem. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk  
Poinformowała, że jeżeli chodzi o godziny to odłożymy to do następnej sesji i wtedy tą 
sprawę sobie załatwimy .  
Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  
Zaproponował, aby przed bożym ciałem spotkać się we wtorek ze względu na to, że niektórzy 
mogą chcieć wyjechać wcześniej.  
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Propozycja nie została uwzględniona ze względu na konieczność zmiany terminów 
posiedzenia komisji.  
Innych uwag i pytań nie zgłoszono 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVIII/86/16 
b/ zatwierdzenia plany pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów na rok 2016, 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVIII/87/16 
c/ zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Marciszów na rok 2016, 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVIII/88/16 
d/ sprzedaży nieruchomości /lokal nr 2 przy ul. Głównej 37 w Marciszowie/  
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVIII/89/16 
e/ wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienia od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu,   
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała wniosek Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa      
i Zdrowia o obniżenie okresu najmu lokalu do 3 lat.  
Wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu   
Radny Andrzej Mitczak Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa           
i Zdrowia   
Poinformował, że Komisja po przeanalizowaniu argumentacji pana Wójta wycofuje ten 
wniosek z obrad.   
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy Marciszów w głosowaniu: 
„za” – 10 głosów /radna J. Adamczyk, radna. C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, radna 
D. Wojtas, radny  M. Frasunek, radny M. Dzik, radny J. Polański, radny E. Orzechowski, 
radny P. Gwóźdź, radny D. Chęciński  / 
„przeciw” – nie wystąpiły, 
„wstrzymuje się” – 5 głosów /radny W. Wróblewski, radny A. Ryżowski, radny A. Mitczak, 
radny K. Nowakowski, radny M. Wolak/,  przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 8 
do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVIII/90/16 
f/ zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Marciszów na rok 2016.  
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
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Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVIII/91/16 
g/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016,  
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVIII/92/16 
 
Ad. 12.   
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Władysław Wróblewski  
Zwrócił się z pytaniem do pani Skarbnik czy na dzień dzisiejszy ma wiedzę na temat 
skończonych tych dróg, ile kosztowały te drogi a jeżeli nie to prosi o przygotowanie takiej 
informacji na następną sesję? 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Odpowiedziała, że gdyby wiedziała wcześniej o takiej informacji to by przygotowała, w tej 
chwili nie pamięta ile drogi w Nagórniku kosztowały, więc na następną sesję przygotuje.   
Radny Edmund Orzechowski   
Zapytał co stało się z pieniędzmi, które w 2015 roku były przeznaczone na zrobienie projektu 
na świetlice w Świdniku i w Domanowie? Czy te pieniądze zostały wykorzystane czy 
przekwalifikowane i prawdopodobnie po ostatniej rozmowie z Wójtem te projekty mają być 
zrobione przynajmniej Świdnik. Czy te pieniądze będą na te projekty w tym roku? 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Wyjaśniła, że w tamtym roku była dokonana zmiana w budżecie i omawialiśmy to na komisji. 
Została zmieniona nazwa zadania i było zrobione PFU, zaprojektuj i wykonaj i na Świdnik       
i na Domanów i  w związku z tym te kwoty zostały zmniejszone, bo nie było potrzeba tyle na 
te projekty niż na dokumentacje. Zostało to wycięte bo i tak dochody nie były wszystkie 
wykonane i ta dokumentacja tak została wykonana.  
Radny Edmund Orzechowski   
Zapytał czy ma rozumieć, że te projekty są? 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
poprosiła o wyjaśnienie kierownika referatu Infrastruktury Technicznej i Inwestycji 
Rafał Zdunek kierownik referatu Infrastruktury Tech nicznej i Inwestycji  
Uzupełnił wypowiedz pani Skarbnik, że jest to program funkcjonalno – użytkowy i to ma 
charakter projektu, aczkolwiek nie jest to objęte pozwoleniem na budowę i ten program 
funkcjonalno – użytkowy pozwala na to, żeby ogłosić przetarg w systemie zaprojektuj             
i wybuduj.  
Radny Edmund Orzechowski   
Powiedział, że jeśli nie mamy gotowego projektu a więc przeznaczenia na jaki cel będzie 
działka z uwagi na to, że właścicielem działki nie jest gmina tylko jest agencja. Żeby tą 
działkę przejąć za przysłowiową złotówkę musimy mieć projekt. Czyli to o czy mówimy – 
zaprojektuj i wybuduj to z tym do agencji nie możemy startować.  
Rafał Zdunek kierownik referatu Infrastruktury Tech nicznej i Inwestycji 
Wyjaśnił, że program funkcjonalno- użytkowy jest jakby projektem, bo on wskazuje co tam 
ma być, założenia tego budynku są, są przekroje, są rzuty z tym, że nie ma pozwolenia na 
budowę.  



    

 7 

Radny Edmund Orzechowski   
Zapytał czy to wystarczy Agencji Rolnej? 
Rafał Zdunek kierownik referatu Infrastruktury Tech nicznej i Inwestycji 
Odpowiedział, że myśli, że tak.  
Radny Edmund Orzechowski   
Powiedział, że przed sesją i przed komisjami spotkała się grupa ludzi ze Świdnika                    
i rozmawialiśmy z panem Wójtem. Była taka mała nieścisłość kto wpadł na pomysł, żeby 
zrezygnować z projektu a żeby zostało to w przyszłości bliżej nieokreślonej jako zaprojektuj  
wybuduj. Umówiliśmy się tak, że wracamy to zrobienia projektów tych świetlic.  
Rafał Zdunek kierownik referatu Infrastruktury Tech nicznej i Inwestycji 
Odpowiedział, że samo zrobienie projektu na dzień dzisiejszy nie ma sensu, bo nie mamy  
własności działki.  
Radny Edmund Orzechowski   
Zapytał w jaki sposób możemy jako gmina stać się właścicielem tej działki? 
Rafał Zdunek kierownik referatu Infrastruktury Tech nicznej i Inwestycji 
Odpowiedział, że  z tego co wie to było wystąpienie i poprosił o wyjaśnienia panią Marię 
Bych.   
Maria Bych kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki  Gruntami i Ochrony 
Środowiska  
Odpowiedziała, że ponieważ był wniosek a w sprawie Świdnika Agencja nie udzieliła 
odpowiedzi, ale w innych tematach, podobnych gdzie występowaliśmy o przekazanie 
nieruchomości  Agencja żąda zapisu w planie na dany cel, czyli w tym przypadku na cel 
kultury. My nie mamy takich zapisów, czyli albo plan albo studium o warunkach zabudowy, 
Więc trzeba będzie uruchomić u pani Marty Kwiecień  procedurę umieszczenia tej działki 
chociaż w studium jak nie w planie i dopiero to może być podstawą do starania się o nabycie 
tej działki.   
Radny Edmund Orzechowski   
Zapytał czy możemy określić jakąś datę do kiedy gmina to zrobi? 2015 rok minął, mamy 
styczeń, żebyśmy operowali jakimiś okresami.  
Maria Bych kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki  Gruntami i Ochrony 
Środowiska  
Odpowiedziała, że gmina musi podjąć decyzję czy przystąpi do aktualizacji powiedzmy 
studium, bo wtedy nie tylko ujmowana była działka w Świdniku, ale jeszcze w innych 
miejscowościach,  ale czy przystąpi to się wiąże z pieniędzmi a takiej decyzji jeszcze Wójt 
nie podjął.  
Radny Edmund Orzechowski   
Zapytał, kiedy spodziewane są jakieś decyzje albo kroki w tym kierunku? 
Maria Bych kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki  Gruntami i Ochrony 
Środowiska  
Odpowiedziała, że na to pytanie to Wójt udzieli odpowiedzi.  
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy  
Wyjaśnił, że to czy to będzie projekt budowlany czy plan funkcjonalno - użytkowy to nie 
wstrzymuje i nie blokuje tego zamierzenia, natomiast problem jest z Agencją. Agencja nie 
chce przekazać tej nieruchomości. Tak jak powiedziała pani Bych żądają, aby było wyraźnie 
zapisane w planie zagospodarowania przestrzennego albo w studium.  Czy to byłby projekt 
budowalny czy plan funkcjonalo – użytkowy to nie chcą tego na dzień dzisiejszy dopuścić, to 
wymaga naszej interwencji. Wójt w tej sprawie musi rozmawiać w Agencji. Tak samo jak nie 
godzą się na postawienie masztu dla telekomunikacji w Domanowie, niewielkiego obszaru, 
gdzie ludzie mieliby zapewniony internet na obszarze Domanowa, Pastewnika, Pustelinka, 
Nagórnika i Wierzchosławic, tak samo nie godzą się na świetlicę na dzień dzisiejszy.  
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Program funkcjonalo – użytkowy a projekt w zasadzie niczym się nie różni. Nazwą można 
powiedzieć. Robiąc projekt techniczny nie uzyskamy na dzień dzisiejszy pozwolenia na 
budowę, ponieważ nie jesteśmy właścicielem ani władającym nieruchomością w Świdniku.    
Radny Władysław Wróblewski  
Powiedział, że chciałby nawiązać do tematu Domanowa, świetlicy. Chciałby uzyskać 
informację ścisłą od pana kierownika. My mamy już ten grunt, tą działkę od Agencji 
przekazaną. Na jakim etapie jest w tej chwili, żeby wybudować świetlicę w Domanowie? 
Rafał Zdunek kierownik referatu Infrastruktury Tech nicznej i Inwestycji  
Wyjaśnił, że działka przekazana została na cele budowy stacji uzdatniania wody nie na cele 
budowy świetlicy.  
Maria Bych kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki  Gruntami i Ochrony 
Środowiska  
Uzupełniła poprzednią wypowiedź, że ta działka została przekazana nieodpłatnie jednak był 
tam warunek dziesięcioletni, że przez okres 10 lat gmina nie może zmienić przeznaczenia tej 
działki. W chwili obecnej jest ona ujęta pod zapewnienie wody dla ludności, czyli pod 
studnie. 10 lat mija  w 2018 roku. W tym roku możemy zmienić ewentualnie sposób 
przeznaczenia.  
Radny Władysław Wróblewski  
Zwrócił się z pytaniem do Wicewójta to po co jeździ się po wioskach, robi się zebrania, 
ludziom się tłumaczy, będą wysiedleni mieszkańcy z nad świetlicy, świetlica będzie              
w Domanowie sprzedana, wybudowana w Domanowie na gruntach przekazanych od agencji 
rynku rolnego. Przecież to jest absurd normalnie nakłamywać tych ludzi. Ludzie się dopytują, 
bo miały być już w zeszłym roku jakiś ruchy. To jest normalne kłamstwo, oszustwo i tyle        
i tak tylko mogę to ująć. Przyjechać na zebranie do wsi  powiedzieć ludziom: proszę państwa 
źle się stało, coś tego. Trzeba wyjaśnić tym ludziom. Kłamiąc, oszukując tych mieszkańców, 
przy okazji i radnego, przy okazji sołtysa będąc w mojej kadencji tak było mówione. Nie 
wiem co się dzieje, szok normalny termiczny. Tylko jak tu człowiek coś powie prawdy to 
każdy mówi, o no on jest jakiś chyba jakiś tam nie taki. No taka jest prawda i proszę panie 
Wójcie coś powiedzieć  na ten temat, bo jestem w szoku normalnie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  
Poprosiła o spokój radnego Wróblewskiego i  pana Wójta o wyjaśnienie tej sytuacji, bo może 
nie ma powodu, żeby się denerwować.  
Radny Władysław Wróblewski  
Powiedział: ja już widzę, mam wystarczającą odpowiedz.   
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 
Odpowiedział, że nikt nie jeździ po wsiach i nikt nie robi zebrań i nikt takich rzeczy nie 
opowiada.  
Radny Władysław Wróblewski  
Powiedział: a udowodnić panu, panie Wójcie?   
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 
Powrócił do przerwanej wypowiedzi, że przy okazji zebrania w Domanowie było 
powiedziane, że w planach jest budowa  świetlicy, było powiedziane gdzie i taki plan jest.  
Radny Władysław Wróblewski  
powiedział, że nawet było powiedziane kiedy, protokół jest z tego  
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 
Jest w tej chwili taki problem, że jeżeli wybudujemy świetlicy w Domanowie to Agencja 
może zażądać zwrotu wartości nieruchomości. Być może Wójt podejmie taką decyzję i 
zaryzykujemy, to jest kwestia ile to będzie kosztować, a jeżeli nie to po maju 2018 roku nic 
nie stoi na przeszkodzie żeby tą świetlicę wybudować. Do tego czasu można jeszcze tą 
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sprawę uregulować, można jeszcze prowadzić rozmowy z Agencją może odstąpią i nie widzi 
tutaj okłamywania ludzi.  
Radny Władysław Wróblewski  
Zapytał Zastępcę Wójta dlaczego pan zaprzecza temu, pan był na zebraniu, pan był na 
zebraniu  wiejskim w Domanowie? Dlaczego pan zaprzecza swoim słowom? To jest chore. 
Pani Przewodnicząca to jest chore.  
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  
Poprosiła radnego Wróblewskiego o spokojną rozmowę.  
Radny Władysław Wróblewski  
Odpowiedział: ja też normalnie mówię tylko, że człowiek się denerwuje, dlatego mam 
zwiększony glos. Natomiast nie lubię kłamstwa, bo jeżeli był pan Wicewójt na zebraniu         
w Domanowie każdym i przedstawiali żeście z Wójtem sytuację taką mieszkańcom to trzeba 
przyjąć na klatę godnie i powiedzieć: błąd żeśmy zrobili, przepraszany i tak dalej, ale nie       
w ten sposób. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  
Poinformowała radnego Wróblewskiego, że pozostawia tą sytuację do wyjaśnienia na 
spokojnie i nie sądzi, że jest powód żeby tutaj aż tak się denerwować. 
Radny Władysław Wróblewski  
Powiedział; Pani Przewodnicząca jest powód, jak nie ma powodu  
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  
Odpowiedziała, że będzie pan Wójt i spróbujemy sprawę wyjaśnić. Podziękowała za głos.  
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 
Powiedział, że w tej kwestii przynajmniej nigdy nie padł z jego ust termin kiedy nastąpi 
rozpoczęcie i realizacja budowy świetlicy, także nie widzi żadnego kłamstwa, co innego 
gdybyśmy – ja czy Wójt powiedzieli, że w tym roku nastąpi rozpoczęcie czy realizacja, ale  
tak nie było powiedziane.  
Radny Władysław Wróblewski  
Nie mówi, że był rok podany tylko czy była taka rozmowa, niech pan powie czy była? 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  
Odebrała głos radnemu Wróblewskiemu i powiedziała, że wyjaśnimy ta sytuację w sposób 
cywilizowany jak będzie pan Wójt i nie będziemy tutaj krzyczeć, bo nie ma powodu się 
denerwować. Wszystko można wyjaśnić merytorycznie.  
Radny Kazimierz Nowakowski  
Zwrócił się  z pytaniem co z wodociągami i kanalizacją na wsi Pastewnik? Wójt obiecał, że 
do końca stycznia odpowie, trwały jakieś rozmowy, miało się coś wyklarować, jak to 
wygląda, bo ludzie wiercą studnie, bo wody zaczyna brakować, żebyśmy jasno wiedzieli jak 
sytuacja wygląda.  
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 
Odpowiedział, że w tej sprawie jesteśmy na etapie rozmów z inżynierem, który ma 
przygotować analizę pod kątem zwodociągowania i skanalizowania wsi Pustelnik, Domanów     
i Pastewnik. Będzie tak jak Wójt mówił, powstanie taki dokument w tym roku. To będzie też 
taki plan funkcjonalno – użytkowy, który określi kierunki działania technicznego, zmierzające 
do zwodociągowania i skanalizowania tych miejscowości. Bierzemy również pod uwagę 
Nagórnik. W tej sprawie odbyło się również spotkanie z wice burmistrzem Bolkowa, 
ponieważ rozważamy później ewentualny plan zasilania Bolkowa. Oni też są zainteresowani, 
żeby od nas popłynęła woda  i również w kwestii kanalizacji.   
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Ad. 13.   
Sprawy różne.  
 
Radny Adam Ryżowski  
Poinformował, że odnośnie decyzji Komisji Rolnej o wycofanie wniosku do temu wrócimy, 
ale już na spokojnie. Konsultowaliśmy tą sprawę z panem Wiceprzewodniczącym Rady           
i doszliśmy do takiego wniosku, że póki co niech ona tak pozostanie, natomiast jako Komisja 
jesteśmy winni dlaczego taką decyzję podjęliśmy. W związku z tym, że zaistniały nowe 
elementy, o których Komisja nie wiedziała wcześniej z różnych przyczyn, ale Komisja 
podjęła taką decyzję, że był pracownik merytoryczny na tej komisji, bo padł zarzut                 
w stosunku do Komisji, ale na innej komisji, że nie zaproszono Wójta. Tak się stało, jak się 
stało. Ktoś opracował tą uchwałę. Niemniej jednak są pewne elementy, które nas niepokoją       
i na pewno przedstawimy je dlaczego nasza decyzja była taka a Państwo ocenicie czy ona 
była słuszna czy niesłuszna.  
Radny poruszył kwestię, którą obiecał na Komisji Rewizyjnej. Będzie powołana komisja do 
spraw sportu i chciałby zasygnalizować pewną rzecz. Ustawa jest ustawą, należy to 
przestrzegać, nie mniej nic nie stoi na przeszkodzie, aby propozycje, które były na Komisji 
Rewizyjnej mogły być zrealizowane na terenie gminy Marciszów. Nie przekonuje radnego 
żaden argument, że kluczowym rozdziałem pieniędzy jest to, ilu zawodników jest 
zarejestrowanych. Padło również stwierdzenie, że jest to w gestii Wójta i radny się z tym 
zgadza, ale pieniądze te niejako podstawiają pod sport tworzący ten budżet, czyli Wójt i pani 
Skarbnik za akceptacją Rady. Tutaj i w tym momencie mamy prawo powiedzieć jak my to 
widzimy. To nie jest tak jak się nam mówi, że tylko osoby decyzyjne odpowiadają za 
wykonanie budżetu, że radni nie odpowiadają za nic. Radni też odpowiadają i odpowiedzieli 
w gminie w województwie zachodniopomorskim, gdzie  wprowadzono zarzut komisaryczny 
tyko dlatego, że wójt robił to co robił a radni to akceptowali. Radni też odpowiadają, bo 
poleci cała struktura. Radny stoi i będzie stał na stanowisku, że mają być dofinansowane          
i wyeksponowane wyniki. My sami dajemy tego przykład jak na koniec roku zbieramy 
pieniądze na wyniki osiągnięte w szkole. Natomiast w sporcie po raz kolejny radny tego nie 
widzi i nikt mu nie wytłumaczy, że tego elementu nie możemy wprowadzić. Powinniśmy 
wprowadzić, bo jest to motywacja do działania. Jako przykład podał problemy z drużyną 
siatkówki.  Na początku były problemy z wynajęciem sali a teraz osiągają wyniki i trzeba to 
docenić. Niech oni odczują, że za to, że grają i osiągają wyniki niech mają od władz tej gminy 
coś. Padła propozycja, żeby drużyna, która osiąga jakieś wyniki, żeby została doceniona nie 
dodatkowymi środkami tylko w tych pieniądzach. Prosi, żeby zrobić dwa elementy. Pierwszy 
to to, że zawodnicy zarejestrowani, bo wiadomo gdzie więcej zawodników to większe 
wydatki i wszystko trzeba poopłacać,  ale oprócz tego wprowadzić drugi element, np.            
w stosunku np. 80 do 20, 70 do 30, ale żeby było dla tych klubów wiadome – pracujecie 
macie wyniki, macie jakąś nagrodę. Prosi wszystkich radnych, aby to wreszcie docenić             
i wyrzucić animozje pomiędzy dwoma klubami. Jak w tej chwili Sędzisław jest w klasie 
docenić to, jak będzie Marciszów wyżej też to docenić a my przyglądamy się temu, że są te 
animozje miedzy klubami nie wskazując im, że poprzez pracę mają z tego tytułu jakieś 
profity.   
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  
Poparła zdanie radnego Ryżowskiego i uważa, że jeżeli faktycznie jakiś procent z tych 
pieniędzy na działalność klubów uzależnili od wyników i premiowali tą drużynę, która 
faktycznie osiąga wyniki to będzie na pewno jakąś motywacją.  
Jolanta Kudryńska – kierownik referatu Kultury, Sportu i Turystyk i  
Zabrała głos w dyskusji informując, że nie wie gdzie jest problem, ale komisja oceniając 
ocenia nie tylko ilość zawodników, ocenia również w której klasie się znajduje. W tym roku 
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oceniając dwie oferty klubu LKS BÓBR i LKS Sędzisław oceniane było również to, że LKS 
Bóbr jest w klasie A a LESK w klasie B. W tym roku nie widzi przeciwskazań, żeby jeżeli w 
tym roku Sędzisław jest w klasie A miał więcej przyznanych punktów, bo tak jest robione co 
roku.  
Radna Czesława Olejniczak    
Powiedziała, że na komisji Rewizyjnej pan Wójt tłumaczył, że głównym kryterium zasad 
dzielenia jest ilość zawodników i taki był wniosek z Rewizyjnej, żeby z tej łącznej puli 
wyłączyć tysiąc lub dwa tysiące, żeby to było taką premią, nagrodą a jednocześnie 
mobilizacją dla tych zawodników. To jest taka kwota stała i taką propozycje Komisja 
składała.  
Radny Dawid Chęciński  
Nawiązując do wypowiedzi radnego Ryżowskiego powiedział, że należy zacząć od drużyny 
siatkarzy.  Współpracuje z drużyną siatkarzy i nie chodziło o to, że nie było współpracy          
z gminą, tylko   o to, że nikt z zawodników nie przyszedł i nie powiedział, że oni chcą  
trenować i czy jest taka możliwość. W momencie kiedy zostało to poruszone, chłopaki poszli 
i zapytali,  poszło pismo od Wójta i otrzymali taką możliwość. Natomiast jeżeli chodzi            
o dzielenie pieniędzy to zawsze był problem. Zawsze były delegacje z Marciszowa                   
i z Sędzisławia, zawsze chodziło o pieniądze i zawsze była walka, bo nigdy nie było 
sprecyzowane jak te pieniądze podzielić.  
Nie można mówić, że za wyniki, bo jeżeli chodzi o dzieci to one mają pojechać a nie siedzieć 
przed komputerem. Mają pobiegać, poruszać się. Jeżeli chodzi o seniorów to nie jest zarobek 
tylko przyjemność.   
Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk   
Poprosiła o zakończenie dyskusji. 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Na zakończenie dyskusji powiedziała, że dotacja z budżetu gminy to nie są środki dawane dla 
przyjemności zagrania paru osób.  
Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów  
Zwrócił uwagę, że pierwszą rzeczą jest to, że na zagadnieniu sportowy trzeba się znać. Ma 
prawie 60 lat z tego 50 działał w sporcie. My tu wychowujemy dzieci, organizujemy im czas, 
żeby mieli gdzie grać. Jeżeli chodzi o seniorów to nikt się tam nie bawi. Płaci się tylko 
niezbędne pieniądze. Jeżeli uważacie, że tak nie powinno być to zlikwidujemy to, to wtedy 
zobaczycie. To nie jest rok, dzień, to się przychodzi w tygodniu trzy razy.  Tak nie patrzmy, 
bo nigdy nie można szczędzić czasu i pieniędzy na sport dla dzieci, oczywiście zachowując 
umiar i nie dawać pieniędzy, żeby się ktoś bawił.    
Radny Edmund Orzechowski  
Poprosił o zakończenie rozmowy o finansach, bo to tylko 32 000,00 zł. a nie np. 3 000 000,00 
zł. To małe pieniądze, ale podzielmy je sprawiedliwie. Ma wątpliwości co do składu komisji, 
która dzieli te pieniądze, bo jednym z punktów powoływania członków komisji jest zapis, że 
członkiem komisji nie może być członek zarządu tego stowarzyszenia. Nie ma żadnej 
wzmianki, że nie może być szeregowy członek. 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda 
Powiedziała, że w budżecie gminy oprócz tych 32 000,00 zł dotacji na sport są również 
pieniądze dla trenera, który prowadzi zajęcia z dziećmi z młodzieżą po południu i to kwota 
7 200,00zł. Dopłacamy również do programu „Animator sportu”. Praca z młodzieżą z naszej 
szkoły nie opiera się tylko na dotacji, którą dostają klubu sportowe. Wyjeżdżając na 
rozgrywki międzynarodowe w innej rozdziałce klasyfikacji też są na to środki, bo wiadomo 
że trzeba zorganizować wyjazd. To też kultura fizyczna i na to szły dodatkowe środki. Tak jak 
np. był bieg Wójta.    
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Radna Czesława Olejniczak  
Zapytała mecenasa o prośbę, którą Komisja Rewizyjna wystosowała w sprawie wykupu 
budynku poszkolnego w Sędzisławiu. Prosiliśmy o odpowiedz i nie wpłynęła ona do Komisji 
Rewizyjnej.  
Radca prawny Robert Greb  
Odpowiedział, że wyjaśniał odpowiedz i przeleje ją na papier.  
Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław 
Powiedział, że sport trzeba szanować i jak ktoś siedzi w tym to wie że chodzi o wyjazdy 
dalsze i już wzrastają dalsze koszty a Sędzisław nie spadnie chociaż by był na ostatnim 
miejscu.   
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
- ustaliła z sołtysami kwestie roznoszenia decyzji podatkowych,    
- przekazała informację o zmianach w ewidencji gruntów, o których Starostwo da informacje. 
Będzie to na miesiąc czasu wystawione i będzie można wnosić swoje uwagi, bo jeżeli 
mieszkańcy nie wniosą uwag to zostanie to zamknięte i zatwierdzone a nie zwalnia to ze 
złożenia w gminie informacji podatkowej.  
Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  
Poprosił, żeby jeżeli będą już takie informacje ze Starostwa to w trosce o osoby starsze i nie 
posiadające ineternetu, takie informacje przygotować i przekazać dla sołtysów, aby powiesili 
je na tablicach.    
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Powiedziała, że żeby uniknąć czegoś takiego jak w tamtym roku prosi, aby ostatnie zlecenia 
na realizację funduszu sołeckiego będzie podpisywać do 30 listopada.  
Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  
Zapytał czy wszystkie zadania z funduszu soleckiego są zgodne z prawem i czy do żadnego 
nie było problemu? 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Odpowiedziała, że nie było.  
 
Ad.14.  
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 
12.30 dokonała jej zamknięcia. 
 
Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  
i przygotowywania  
wniosków unijnych 
 


